
 

چهار شنبه 23 آذر 1401، 19 جمادی الاول 1444 ، 14 دسامبر 2022، شماره 4108 2

شهردار بندرعباس :

در آیینی با حضور معاون سیاسی امنیتی استانداری هرمزگان :

دانشجویان در حوزه فرهنگ شهروندی 
یاری گر مجموعه شهرداری باشند 

کاروان تجهیزات ورزشی و بهداشتی
 راهیِ مدارس هرمزگان شد

به گزارش اقتصاد کیش ، مهدی نوبانی گفت : توصیه ایی 
که به دانشــجویان و جوانان دارم این است که همواره 
بااعتماد به نفس باشــند و در حوزه رفتار سازمانی و 

اجتماعی تحقیق و فعالیت نمایند.
شهردار بندرعباس با بیان اینکه دانشجویان در حوزه 
فرهنگ شــهروندی می توانند یــاری گر مجموعه 

شهرداری باشند، تصریح کرد: دانشجویان باید درزمینه 
مطالبات شهروندی و فرهنگی پیشتاز باشند و به کمک 
دستگاه های اجرایی بیایند و درشهرداری نیز از ایده های 
نوین مرتبــط با وظایف و فعالیت های شــهرداری 
درتوسعه شهرســازی وخدمات بهینه به شهروندان 
حمایت می کنیم. نوبانی افزود: ازدانشجویان مستعد 
دعوت می نماییم تا با ایده، راهکاروپیشنهادات خود به 
مجموعه شهرداری یاری رسانده و از مزایای تشویق و 

دریافت حق الزحمه بهره مند گردند .
نوبانی در پایان گفت: ارتباط شهرداری با دانشگاه، به 
توســعه و پیشرفت شهر کمک می کند و امیدواریم با 
همراهی و مشارکت دانشجویان به مجموعه شهرداری، 

شاهد شهری آباد و توسعه یافته باشیم. 

        اقتصاد کیش -  شهردار بندرعباس 
گفت: دانشــجویان باید درزمینه مطالبات 
شهروندی وفرهنگی پیشتاز باشند وبه کمک 

دستگاه های اجرایی بیایند.

 سهمیه دارویی استان  هرمزگان 
افزایش یافت

اقتصاد کیش-       سرپرست دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان با اشاره به چالش کمبود 
دارویی در سطح استان گفت: سهیمه دارویی استان ۲ درصد بوده که با پیگیری های 

صورت گرفته این میزان به بیش از سه درصد افزایش یافته است.
غلامعلی جاودان  در نشست خبری افزود: در گذشته به لحاظ پیشگیری از موارد 
واگیر وعوارض دارویی، خانواده ها حداقل مصرف دارو را داشته اند، اما اکنون هر 
شخصی با کوچک ترین علائم بیماری که دارد به سوی مصرف دارو روی می آورد 
که این موضوع باعث کمبود دارو و افزایش هزینه درمانی شــده اســت که نیاز به 

مدیریت دارد.
وی بیان داشت: در زمان بحران کرونا، افزایش تعداد بیماران کرونایی تا حد یک سوم 
جمعیت بالا رفت که همگی به مصرف دارو نیاز پیدا کرده و باعث کمبود دارویی 
شدیم اما تجربه خوبی که داشت این بود که با رعایت بهداشت، هزینه های درمانی 

را کاهش و سلامت را افزایش داد.
سرپرســت دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان اظهار داشت: در بیماری آنفولانزا و 
بیمارهای تنفسی و وارگیر مشابه کرونا هم به همین صورت است که وقتی در یک 
خانواده یک فرد آلوده به ویروس می شود، بقیه را هم آلوده می کند که این روند در 
جامعــه باعث حجم بالای آلودگی و به تبع افزایــش مصرف دارو و هزینه درمان 

می شود.
دکتر جاودان با اشاره به نیازهایی دارویی استان و کشور گفت: در سه هفته گذشته؛ 
۱۶۲ هزار عدد ســرم وارد اســتان هرمزگان شد که بیش از سه درصد سهم دارویی 
کشور را دربرمی گیرد، درحالی که سهم جمعیتی هرمزگان ۲ درصد کشوری است.

وی گفت: همچنین دراین مدت، ۷۲ هزار و ۴۳۷ عدد شربت و قطره استامینوفن وارد 
استان شد و بلافاصله توزیع انجام شد که این هم مقدار زیادی است.

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان یادآور شد: دراین شرایط خاص دارویی، 
نیاز به مدیریت مصرف داریم که این اتفاق با همکاری مردم در کاهش مطالبه گری 

و رسانه ها در خصوص هشدار عوارض مصرف بالای دارویی، محقق می شود.
کنترل روزانه مبادی ورودی دارو و غذا در هرمزگان

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان همچنین به بحث مبادی ورودی غذا و 
دارو از استان به کشور اشاره کرد و گفت: تیم های نظارتی غذا و دارو دانشگاه علوم 
پزشکی استان به طور مرتب و روزانه مبادی ورودی دارو غذا در بندرشهید رجایی 
و سایر بنادر استان را نمونه برداری کرد و پس از آزمایش های لازم از نظر فاکتورهای 
سلامت مثل آلودگی میکروبی، شیمیایی و آلودگی سموم کنترل کرده و بعد از این 

مجوز ترخیص و استفاده داده می شود.
جاوادان افزود: یکی از مبادی مهم ورود موادغذایی کشــور اسکله شهید رجایی و 
شهر بندرعباس است که گاهی اتفاق می افتد حجم ورودی مواد غذایی به استان که 
برای ورود به کشور است، بالاتر از حد انتظار باشد و ممکن است زیرساخت های 

موجود کفاف آن مقدار واردات را نداشته باشد.
وی بیان داشت: در این راستا مواد غذایی به صورت کوتاه مدت نگه داری و سریع 
انتقال پیدا می کند و تیم های نظارتی غذا و دارو نیز به موقع این موارد را از نظر بهداشتی 

رصد و کنترل می کنند تا مشکلی پیش نیاید.
ساخت چهار طرح بزرگ بیمارستانی در هرمزگان

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان همچنین به ساخت چهار طرح بزرگ 
درمانی بیمارستانی در استان اشاره کرد و گفت: این طرح ها شامل بیمارستان ۵۳۱ 
تختخوابی بندرعباس، بیمارستان نفت ستاره در محوطه بیمارستان شهید مجمدی 

بندرعباس، بیمارستان کودکان و بیمارستان ۱۶۰ تختخوابی میناب است.
جاودان یادآور شد: بیمارستان ۵۳۱ تختخوابی بندرعباس در سه بلوک ساختمانی با 
زیربنای ۵۶ هزار مترمربع با پیشرفت ۶۸ درصد درحال ساخت است که در صورت 

تامین اعتبار ۶۰۰ میلیارد تومانی تا دهه فجر سال آینده آماده بهره برداری می شود.
وی اضافه کرد: بیمارستان کودکان بندرعباس نیز ۶۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد 
که در پنج طبقه و ۹ هزار مترمربع ساخته توسط پالایشگاه بندرعباس ساخته می شود 

و انتظار می رود تا پایان سال جاری تکمیل و تحویل داده شود.
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان اظهارداشت: بیمارستان میناب هم که ۱۸ 
هزار و ۵۰۰ مترمربع زیربنا و ۵۵ درصد پیشــرفت فیزیکی دارد؛ امیدواریم تا هفته 

دولت سال آینده به بهره برداری برسد.
دکتر جاودان خاطرنشان کرد: بیمارستان نفت ستاره در بیمارستان شهید مجمدی 
بندرعبــاس هم حدود ۵۰ درصد پیشــرفت دارد که اکنــون بعد از مدتی توقف از 

سرگرفته شده است.
دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان هم اکنون دارای هشت دانشکده فعال پزشکی، 
دندانپزشکی، داروسازی، پرستاری، مامایی، بهداشت و پیراپزشکی و یک آموزشکده 

در بستک است.
در این دانشــگاه ۳۳۰ هیات علمی و اســتاد دانشگاه و سه هزار و ۳۰۰ دانشجو در 
۴۴ رشته تحصیلی در مقاطع مختلف از رشته های کاردانی تا رشته های تخصصی 

فعالیت دارند.

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:

بازوی تامین مالی شرکت ها و 
تعاونی صنایع پیشرفته هستیم

اقتصاد کیش-      مدیرعامل صندوق حمایت از صنایع پیشرفته گفت: صحا بنگاه دار 
نیست و نخواهد بود و هدفمان توسعه صنایع پیشرفته در کشور است. 

محسن  نادری  منش در حاشیه سفر به استان هرمزگان، در جمع خبرنگاران با اشاره به 
ظرفیت های صنعتی هرمزگان اظهار کرد: صندوق حمایت از صنایع پیشرفته وابسته 
به وزارت صمت و بازوی تامین مالی صنایع پیشرفته کشور در بخش خصوصی و 

تعاونی هست.
وی افزود: این امکان در صندوق حمایت از صنایع پیشرفته وجود دارد که در خدمت 
بنگاه های صنایع پیشرفته باشیم و به تولید بهینه تر کمک کنیم. از سال گذشته منابع خوبی 
با کمک دولت و مجلس به این صندوق تزریق شد و بحمدلله درخصوص تامین منابع 

حمایتی نگرانی زیادی وجود ندارد و اکنون به دنبال جذب متقاضیان هستیم.
نادری منش با اشــاره به اینکه در گذشته بیش از ۸۰ درصد منابع حمایتی معطوف به 
استان تهران بود، تصریح کرد: از سال گذشته تصمیم بر این شد که در استان هایی که 
ظرفیت جذب منابع و رشد بنگاه های صنایع پیشرفته را دارند، نمایندگی تاسیس کنیم.

وی به نظارت به عنوان نقطه ممیزه اعطای تسهیلات صندوق با تسهیلات بانکی اشاره و 
بیان کرد: همین موضوع باعث شده که بتوانیم تسهیلات راحت تری در اختیار متقاضیان 
قرار دهیم چون صحا کار تخصصی می کند و فقط بحث اعتباری یک شرکت نیست 
و بررسی های فناوری و بازار هم برای ما مهم است و با بررسی جمیع امور به بنگاهی، 
امتیاز یا تســهیلات می دهیم لذا هم شرکت های نوپا و هم شرکت هایی که در حوزه 
صنایع پیشرفته با مشکل تسهیلات مواجهند و بانک ها کمتر به دارایی این شرکت ها 

می پردازند، ما دارایی نامشهود آنها را قبول می کنیم.
نادری منش ادامه داد: بخشی از خدمات ما ارائه تسهیلات با نرخ ترجیحی ۵ تا ۱۵ درصد 
است که درحوزه هایی مثل تجهیز خط تولید و راه اندازی خط تولید، سرمایه در گردش، 
تجهیز آزمایشگاهی، اخذ استانداردها و شرکت در نمایشگاه ها و تولید نمونه های اولیه 

و صادرات و ...  به متقاضیان تعلق می گیرد.
وی افزود: سقف تسهیلات صحا هم اکنون ۱۵ میلیارد تومان و تابعی از سرمایه صندوق 

است و با توجه به افزایش سرمایه، سقف ارائه تسهیلات هم افزایش می یابد.
مدیرعامــل صنــدوق حمایت از صنایع پیشــرفته با بیان اینکه حــوزه دیگر ارائه 
ضمانتنامه های حسن انجام کار، شرکت در مناقصه ها، پیش پرداخت، تعهد پرداخت 
و... است که به بنگاه ها اعطا می شود، تصریح کرد: بر اساس اساسنامه صندوق، امکان 
سرمایه گزاری غیرمستقیم خطرپذیر و جسورانه در صندوق وجود دارد که از این طریق 
صندوق های خطرپذیر بورسی و خصوصی ایجاد می کنیم و در حوزه هوشمندسازی 
معادن و بخش های دیگر صنعت صندوق هایی را ایجاد می کنیم و برای ورود و خروج 
استراتژی هایی داریم. نادری منش با اشاره به ورود صندوق به حوزه بیمه صنایع و معادن 
در آینده عنوان کرد: روی این بحث کار می شود تا صنایع و فناوری هایی که نیازمند 
بیمه های خاص دارند از این خدمات استفاده کنند و امیدواریم این خدمات را هم در 
اختیار بنگاه ها قرار دهیم. مدیرعامل صحا با اشاره به ماموریت صحا به عنوان بازوی 
تامین مالی شرکت های خصوصی و تعاونی صنایع پیشرفته اضافه کرد: ارائه تسهیلات 
با نرخ های ترجیحی و ارائه ضمانتنامه و خدمات مشاوره ای و همچنین سرمایه گذاری 

خطرپذیر از خدمات این صندوق است.
مدیرعامل صحا با تاکید بر اینکه صحا بنگاه دار نیست و نخواهد بود و هدفمان توسعه 
صنایع پیشرفته در کشور است، تصریح کرد: در ۱۱ استان کارگزاری تخصصی داریم و 
به دنبال توسعه در سایر استانها هستیم و در استان هرمزگان در حوزه صنایع دریامحور، 
بنگاه ها می توانند کارهای ارزنده ای داشته و لجستیک، حمل و نقل و صادرات نیز می 

توانند زمینه های حمایتی خوبی برای حمایت داشته باشند.
نشست مشترک با مدیرعامل مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران، امضای 
تفاهمنامه سه جانبه بین صحا، استانداری و سازمان صمت استان هرمزگان و نشست 
با رئیس صنعت، معدن و تجارت هرمزگان و مدیران اتاق بازرگانی و خانه صنعت و 
معدن و مدیران صنایع پیشرفته هرمزگان از برنامه های سفر مدیرعامل صحا به استان 

هرمزگان بود.

مدیرعامل صندوق حمایت از صنایع پیشرفته:

تغذیه رایگان در مدارس روستایی 
هرمزگان آغاز شد

اقتصاد کیش-     معاون پژوهش، برنامه ریزی و توســعه منابع انســانی آموزش و 
پرورش هرمزگان گفت: تغذیه رایگان از روز دوشنبه ۲۱ آذرماه در مدارس ابتدایی 

روستاهای سراسر استان آغاز شد.
حسن جراره  با اعلام این خبر به رسانه ها افزود: برای اجرای این طرح ۲ میلیارد و 

۵۰۰ میلیون تومان اعتبار از سوی وزارت آموزش وپرورش اخذ شده است.
وی بیان داشــت: براساس عدالت آموزشی، توزیع تغذیه رایگان برای چند استان 

محروم کشور انجام می شود که استان هرمزگان نیز جزو این طرح است.
معاون پژوهش، برنامه  ریزی و توســعه منابع انسانی آموزش و پرورش هرمزگان 
اظهار داشت: طبق برنامه ریزی های انجام شده تغذیه رایگان هفته ای ۲ یا سه بار به 
مدت ۶ ماه بین دانش آموزان دوره ابتدایی با اولویت مناطق کم برخوردار و محروم، 

حاشیه نشین، مدارس روستایی و عشایری استان توزیع می شود.
وی گفت: توزیع شیر رایگان در مدارس نیز در دستورکار وزارت آموزش وپرورش 

قرار دارد اما هنوز به هیچکدام از استان ها ابلاغ نشده است.
جراره یادآور شد: این طرح با تغذیه رایگان مدارس که سال های گذشته در کشور 
اجرا می شد، متفاوت است؛ در قانون بودجه برای توزیع تغذیه رایگان در مدارس 

سراسر کشور اعتبار درنظر گرفته شده اما هنوز شیوه نامه آن ابلاغ نشده است.
هرمزگان ۴۳۵ هزار و ۶۸۳ دانش آموز در همه مقاطع تحصیلی دارد که در سه هزار 

و ۶۰۰ واحد آموزشی مشغول به تحصیل هستند.
براســاس اعلام وزیر آمــوزش و پرورش؛ طرح تغذیه رایگان برای اســتان های 
هرمزگان، سیستان وبلوچستان، جنوب کرمان و ارومیه آذربایجان غربی ابلاغ شده و 

اعتبار آن ها تخصیص داده می شود تا از همین هفته کار را آغاز کنند.

اقتصاد کیش-      رئیس ســازمان صمت اســتان هرمزگان گفت:در استان هرمزگان 
محکوم به تولید صادرات محور هستیم چون امکان ارسال به مرکز کشور چه به لحاظ 
هزینه های حمل و چه رقابت با سایر تولیدکنندگان ما را محدودتر از سایر استان های 

مرزی می کند. 
خلیل قاسمی در حاشیه نشست با مدیرعامل صندوق حمایت از صنایع پیشرفته، در 
گفت و گو با ایسنا، افزود: تاکنون از ظرفیت صندوق حمایت از صنایع پیشرفته غفلت 
شده و افتتاح دفتر صحا در استان هرمزگان می تواند ظرفیتی بسازد تا صنایع ما در این 

استان صنایع به سمت هایتکِ شدن گرایش پیدا کنند.
وی با بیان اینکه هدف از تشــکیل این جلســه بحث تامین مالی به عنوان دغدغه 
تولیدکنندگان و همچنین بروزرسانی صنایع به مرز دانش و لبه فناوری است، اظهار 
کرد: ما در استان هرمزگان محکوم به تولید صادرات محور هستیم چون امکان ارسال 
به مرکز کشور چه به لحاظ هزینه های حمل و چه رقابت با سایر تولیدکنندگان ما را 

محدودتر از سایر استان های مرزی می کند.
قاســمی بیان کرد: استان هرمزگان هم در حوزه معدن هم کشاورزی و شیلات دامنه 
شمول گسترده ای برای همه حوزه های اقتصادی دارد و خوشبختانه این استان پتانسیل 
تولید در این زمینه ها رادارد. وی اضافه کرد: وقتی از معدن صحبت میکنیم یک ظرفیت 
بیش از ۸۰۰ میلیون تنی سنگ آهن داریم که می تواند سرفصل جدیدی برای زنجیره 
فولاد باشــد و کشــور را از نگرانی تامین مواد اولیه نجات دهد و. می توانیم به میزان 

۲۰میلیون تن که همگی برای صادرات هست، در تولید فولاد نقش آفرینی کنیم.
رئیس ســازمان صمت استان هرمزگان با اشاره به اینکه در استان بیش از هزار واحد 
فعال صنعتی داریم، خاطرنشان کرد: بزرگترین بندر تجاری کشور در هرمزگان است 
و تاکنون از ظرفیت صندوق حمایت از صنایع پیشرفته غفلت شده و افتتاح دفتر صحا 
در استان هرمزگان می تواند ظرفیتی بسازد تا صنایع ما در این استان صنایع به سمت 

هایتکِ شدن گرایش پیدا کنند و ظرفیتی برای تامین مالی صنایع استان فراهم شود. 

رئیس سازمان صمت هرمزگان:

تولید صادرات محور در هرمزگان
 در اولویت قرار دارد 

اقتصاد کیش-    کاروان تجهیزات ورزشی و بهداشتی 
دانش آموزی در آیینی با حضور معاون سیاســی امنیتی 
استانداری هرمزگان و جمعی از مسوولان فرهنگی به 

مدارس مناطق مختلف هرمزگان اعزام شد.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان در 
این مراســم با قدردانی از آموزش و پرورش و نوسازی 
مدارس استان به جهت تامین اقلام ورزشی و بهداشتی 
برای مدارس اســتان گفــت: این اقلام با هدف رعایت 
عدالت و رفاه حال دانش آموزان، ایجاد روحیه نشــاط 
و همچنین خدمات رســانی گسترده به این افراد انجام 

می شود.
احســان کامرانی افزود: باید بــرای تقویت حوزه های 
ورزشی و بهداشــتی دانش آموزان در استان هرمزگان 
بیش از پیش کار شود و در استعداد یابی ها بیشتر فعالیت 

انجام داد.
وی اظهار امیدواری کرد: امیدواریم اقلام ورزشی بتواند 
در حــوزه ورزش، اســتعدادیابی ها و کمک به جامعه 

ورزشی و جوانان تحولی عظیم ایجاد کند.
معاون استاندار هرمزگان با بیان اینکه در حوزه های ورزشی 
دریایی باید بیشتر کار شود، بیان داشت: نگاه استاندار به 
ورزش و آموزش وپرورش ویژه است و تمامی توان مان 
را برای خدمت به جوانان گذاشته و برنامه های خوبی در 

حوزه آموزش وپرورش داریم.
کامرانی تصریح کرد: باید خودمان را برای کارهای بزرگ 
در حوزه ورزش و آموزش و پرورش استان آماده کنیم و 
تحقق این کارها تنها با تلاش برای آینده سازان این مرزو 

بوم اتفاق خواهد افتاد.
توزیع بیش از چهار میلیارد تومان تجهیزات ورزشی 

و آموزشی
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس هرمزگان نیز 
در این مراســم گفت: تجهیزات ورزشی و بهداشتی با 
اعتباری افزون بر چهار میلیارد تومان بین مدارس سراسر 

استان توزیع شد.
سید فخرالدین هاشمی افزود: اقلام تهیه شده ورزشی 
شامل میله والیبال، دروازه فوتسال، میله بدمینتون و میز 

تنیس روی میز است.
وی همچنین ابراز داشــت: تقویت روحیه ورزشــی و 
رعایت بهداشت یکی از برنامه های مهمی است که سند 
تحولِ بنیادین در تربیت زیستی و بدنی برای دانش آموزان 

درنظر گرفته است.
به گفته هاشمی، اداره کل نوسازی مدارس هرمزگان از 

ابتدای دولت ســیزدهم تاکنون ۱۱ سالن ورزشی ویژه 
دانش آموزان دختر و پسر در مدارس این استان احداث 
کرده است و همچنین ساخت هشت سالن ورزشی دیگر 

نیز در فضاهای آموزشی این استان در دست اجرا دارد.
محمد قویدل مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان نیز 
در حاشیه آیین توزیع اقلام ورزشی و بهداشتی با اشاره به 
اینکه توزیع اقلام ورزشی و بهداشتی در راستای اجرایی 
کردن ســند تحول بنیادین در استان بوده است، گفت: 
حدود ۳۰ هزار قلم کالای بهداشــتی و ۲۵۰ قلم وسایل 

ورزشی در ۲۲ منطقه بین دانش آموزان توزیع می شود.
وی با بیان اینکه در سراسر مناطق هرمزمگان توزیع اقلام را 
داریم، افزود: در راستای توسعه عدالت آموزشی، مناطقی 

که کمبودهای بیشتری دارند را در اولویت قرار دادیم.


